

GRØNT OMSTILLINGSFORBUND - ROSKILDE

Referat – bestyrelsesmøde onsdag 20.4.2022 kl. 16.30-18.00

Boligselskabet Sjælland, Sjællandsvænget 1, 4000 Roskilde

Tilstede: Helene (16.30-16.50), Ulrik, Cevri, Gunilla, Nils. Afbud: Torben, Vibeke, Rikke, Trine

1. Godkendelse af referat (*vedlagt som bilag 22-04-20-5*)
 - *Referatet blev godkendt*
2. Godkendelse af dagsorden
 - *Dagsorden blev godkendt*
3. Meddelelser
 - *GO er godkendt af Roskilde Kommune som folkeoplysende forening*
 - *Der er sammen med FORA forberedt ansøgning til Folkeoplysningsudvalget om at FORA Roskilde kan overføre sit tilsagn om tilskud til aktiviteter (især løntilskud til lærerlønninger) på ca. 45.000 kr. til GO. Deadline er 25.april*
 - *Der er ansøgt om 40.000 kr. fra Miljøpuljen (ansøgning vedlagt som bilag 22-04-20-1)*
 - *Der er oprettet bankkonto m.v. i Danske Bank*
 - *GO-Roskilde er nu medlem af DOF*
 - *Vi har sammen med Grønne Nabofællesskaber søgt om at arrangere en debat på Klimafolkemødet i Middelfart (<https://klimafolkemoedet.dk/>) omkring forskellige møder at samle folk/skabe netværk/stimulere klimahandling. Folkemødet finder sted 1-3.september.*
 - *Nils oplyste at han den 7.4 deltog i Klimapåmindelsen foran Christiansborg og fortalte om GO-Roskilde til de ca. 20 fremmødte.*
 - *Der er slået en studenter research assistent stilling op med frist 28.4 (stillingsopslag udsendt som bilag 22-04-20-7).*
4. Udvikling af aktiviteter til efteråret 2022

På baggrund af samtaler med bestyrelsesmedlemmer og aktive/interessenter tegner der sig et billede hvor vi forfølger tre eller fire strategiske hovedspor i efteråret, tilsat en række mere ad hoc prægede aktiviteter. Se bilag 22-04-20-2.

 - *Vi gennemgik hver enkelt punkt på listen og drøftede vigtigheden af at finde tovholdere, der kan og vil påtage sig det organisatoriske arbejde omkring temaer og/eller events. Nils vil via Klimanetværkets møde den 26.4 søge frivillige, og kontakte de, der har meldt sig som interesserede.*
 - *Det blev fremhævet at det vil være optimalt at søge efter synergier mellem de forskellige områder (f.eks. foredrag og mere praktiske udbud)*

- *Vi skal passe på ikke at spænde os for hårdt for "blot" for at komme i gang. Samtidig er det selvsagt vigtigt at vi markerer os med konkrete aktiviteter.*
- *"Klimaskole": Helene, Cevri, Gunilla og Nils udvikler forslag til møde®*
- *Energi: Siden slutningen af marts har vi arbejdet på at undersøge mulighederne for et eller flere events omkring fjernvarme, gas og udbygning/udfasning heraf. Det har været vanskeligt at få fat i de travle folk, vi gerne ville inddrage. Jesper Grarup arbejder videre på sagen, men søger også at dreje et muligt møde over mod udbygning af sol og vind i Roskilde.*
- *Fødevarer: Der er etableret kontakt til bl.a. Zealand Business College, madkulturen.dk og forskeren Jonatan Leer ("Kød", Tænkepause, Århus Universitet). Et 3,5 timers strategi-seminar først i juni er under udvikling. Derudover er det tanken at fortsætte med flere "bæredygtige folkekøkkener".*
- *På øvrige områder talte vi om muligheden for at sam-arrangere med andre (f.eks. omkring "det fælles klædeskab" som BOSj arrangerer i Køge med Tina Werborg).*

5. Medie og markedsføringsstrategi

Vi har i forskellige sammenhænge drøftet en gradvis strategi, der først sætter fart på (sociale) media og markedsføring når der er aktiviteter der skal promoveres.

- *Der var opbakning til denne tilgang, og samtidig enighed om at vi skal have en facebook-gruppe op at stå (Nils og Cevri kommer med forslag til opsætning der enten rundsendes eller drøftes på næste best.møde), sideløbende med at vi via DOF udvikler hjemmeside (Nils tager på DOF-kursus herom den 27.april).*
- *Tina Sundstrup (Formsproget) har hjulpet med både sparring og forslag til indkøb af mindre udstyr til enkel produktion af egne videoer. Hun har tilbudt (uden beregning) at lave et "hurtigt" navnetræk vi kan bruge indtil vi er klar til at få et egentligt logo.*

6. Budget for 2022, og fundraising – foreløbig drøftelse

Der var vedlagt et revideret udkast til budget (bilag 22-04-20-3). Inden mødet rundsendtes udkast til ansøgning til Folkeoplysningsudvalget om start-tilskud på ca. 64.000.

- *Nils understregede at budgettet i sagens natur må være ret foreløbigt.*
- *Ansøgning til Start- og Udviklingspuljen blev godkendt, der bliver tilføjet en post til indkøb af simpelt udstyr der muliggør optagelse af videoer med smartphones (tripod, mikrofon, diverse kabler/stik) (ca. 3.000 kr)*

7. Godkendelse af GDPR politik

Der vedlægges udkast til politik, bilag 22-04-20-4, tilrettet efter standard fra DOF.

- *Forslaget blev vedtaget*

8. Opgaver inden næste møder/fremtidige dagsordenspunkter:

- Opdateret arrangementsoversigt*
- Udkast til fundingstrategi*
- Opdatering af markedsføring/oprettelse af facebook gruppe*
- Udkast til årshjul*
- Udkast til forretningsorden for bestyrelsen*
- Datoer for bestyrelsesmøder efter sommeren*

9. Mødeplan (fysisk/virtuelt) frem til juli 2022

Vi har aftalt næste møder onsdag den 18. maj kl. 16.30 og mandag den 13. juni kl. 16.30.

- *Gunilla søger at skaffe lokale til os på Musicon til næste møde*

10. Evt.

- *Ulrik får på forældreorlov fra 1.maj, vender tilbage efter sommerferien.*

/referat: Nils Boesen